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Zápis č. 7/2022 z prezenčního zasedání Vědecké rady Lékařské fakulty 

Masarykovy univerzity, které se konalo 22. září 2022 

Spisová značka: MU-VR/5140/2022/1597669/LF-3 

Přítomni: 32 (dle prezenční listiny), omluveni: 13 

Slavnostní jednání Vědecké rady Lékařské fakulty Masarykovy univerzity proběhlo dne 22. září 

2022 prezenční formou v Hotelu Passage, Lidická 23, 602 00, Brno. 

Průběh zasedání 

1. Zahájení jednání

Prezenční zasedání Vědecké rady Lékařské fakulty MU zahájil úvodním slovem děkan Repko, 

přivítal všechny přítomné v nově zrekonstruovaném Hotelu Passage a vyjádřil poděkování 

všem, kteří si našli čas a přijeli osobně na toto slavnostní prezenční zasedání Vědecké rady 
Lékařské fakulty MU. 

V krátkosti připomněl začátek nového akademického roku a vyjádřil spokojenost s tím, že 

Lékařská fakulta zvládla výukovou i vědecko-výzkumnou část perfektně a nepřerušila výuku 

v klinické podobě. Dále vyjádřil naději, že se podaří i v nadcházejícím roce vše zvládnout 

navzdory energetickým krizím a všem komplikacím souvisejícím s válečným konfliktem na 
Ukrajině. 

Připomněl, že na programu zasedání jsou tři řízení, jedno řízení ke jmenování profesorem a 

dvě habilitační řízení. Poté předal řízení zasedání proděkanu Kalovi, který uvedl první 

projednávané kvalifikačního řízení. 

2. Kvalifikační řízení - Návrh na jmenování doc. MUDr. Petra Kaly, Ph.O., profesorem
v oboru Vnitřní lékařství

Vědecké radě Lékařské fakulty MU byl předložen návrh na jmenování doc. MUDr. Petra Kaly, 

Ph.O., přednosty Interní kardiologické kliniky LF MU a FN Brno, profesorem v oboru Vnitřní 
lékařství. 

Návrh přednesl předseda hodnoticí komise prof. MUDr. Miroslav Souček, CSc. 

Uchazeč poté členům Vědecké rady Lékařské fakulty MU prezentoval přednášku na téma 

„Katetrová léčba pacientů s akutním infarktem myokardu". V průběhu následné veřejné 

rozpravy odpověděl na dotazy členů VR. 

Následovala neveřejná část jednání a tajné hlasování o návrhu na jmenování profesorem. 

K návrhu na jmenování profesorem se vyjádřilo 32 přítomných členů Vědecké rady Lékařské 

fakulty MU a návrh usnesení získal podporu 31 členů. 

Závěr: Vědecká rada Lékařské fakulty MU navrhuje jmenovat doc. MUDr. Petra Kalu, Ph.O., 

profesorem v oboru Vnitřní lékařství. Návrh bude předložen rektorovi Masarykovy univerzity. 
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3. Kvalifikační řízení - Návrh na jmenování MUDr. štefánie Aulické, Ph.O., docentkou
v oboru Neurologie

Vědecké radě Lékařské fakulty MU byl předložen návrh na jmenování MUDr. Štefánie Aulické, 
Ph.O., zástupkyně přednosty pro vědu a výzkum a odborné asistentky Kliniky dětské neurologie 
LF MU a FN Brno, docentkou v oboru Neurologie. 
Návrh přednesla předsedkyně habilitační komise pro toto kvalifikační řízení prof. MUDr. Blanka 
Adamová, Ph.O. 
Uchazečka poté členům Vědecké rady Lékařské fakulty MU prezentovala habilitační přednášku 
na téma 11 Biomarkery epileptogeneze a farmakorezistence epilepsie". 
Zodpověděla dotazy a připomínky oponentů habilitační práce a poté ve veřejné diskuzi 
odpověděla na doplňující dotazy členů VR. 
Následovala neveřejná část jednání a tajné hlasování o návrhu na jmenování docentkou. 
K návrhu na jmenování docentkou se vyjádřilo 32 přítomných členů Vědecké rady Lékařské 
fakulty MU a návrh usnesení získal podporu 32 členů. 

Závěr: Vědecká rada Lékařské fakulty MU navrhuje jmenovat MUDr. štefánii Aulickou, Ph.O. 
docentkou v oboru Neurologie. Návrh bude předložen rektorovi Masarykovy univerzity. 

4. Kvalifikační řízení - Návrh na jmenování MUDr. Michala Fedorka, Ph.O., docentem
v oboru Chirurgie

Vědecké radě Lékařské fakulty MU byl předložen návrh na jmenování MUDr. Michala Fedorka, 
Ph.O., přednosty Urologické kliniky LF MU a FN Brno, docentem v oboru Chirurgie. 

Návrh přednesl předseda habilitační komise pro toto kvalifikační řízení prof. MUDr. Zdeněk 
Kala, CSc. 
Uchazeč poté členům Vědecké rady Lékařské fakulty MU prezentoval habilitační přednášku 
na téma 11Možnosti stanovení diagnózy a prognózy renálního karcinomu pomocí nových 
biomarkerů". 
Zodpověděl dotazy a připomínky oponentů habilitační práce a poté ve veřejné diskuzi 
odpověděl na doplňující dotazy členů VR. 
Následovala neveřejná část jednání a tajné hlasování o návrhu na jmenování docentem. 
K návrhu na jmenování docentem se vyjádřilo 32 přítomných členů VR LF a návrh usnesení 
získal podporu 31 členů. 

Závěr: Vědecká rada Lékařské fakulty MU navrhuje jmenovat MUDr. Michala Fedorka, Ph.O., 
docentem v oboru Chirurgie. Návrh bude předložen rektorovi Masarykovy univerzity. 

5. Různé

• Rektor Bareš sdílel několik událostí, které se udály na MU. Připomněl, že Masarykova
univerzita získala přes léto řadu významných ocenění. Historicky poprvé se Masarykova
univerzita, a to i díky systematické práci Lékařské fakulty, umístila mezi světovými univerzitami
v TOP 500. Podle srovnávacího žebříčku světových univerzit ARWU si MU polepšila zhruba o
200 příček a zařadila se mezi pětistovku nejlepších univerzit světa, a to na vzdory nepříznivému
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legislativnímu i ekonomickému zázemí. Žebříček ARWU (Academie Ranking of World 
Universities), neboli Shanghai Ranking, patří mezi tři nejsledovanější univerzitní žebříčky světa 
a soustředí se na výkon univerzit v oblasti vědy a výzkumu. 

Druhým významným oceněním Masarykovy univerzity byla cena za internacionalizaci 
v souvislosti s dobrovolnickou aktivitou MUNI POMÁHÁ, kde se opět významnou měrou zapojila 
Lékařská fakulta. Byly oceněny aktivity MU směrem k zahraničním studentům během 
celosvětové pandemie i války na Ukrajině. 

Dále upozornil na intenzivní projednávání rozpočtu na rok 2023, jednání o energiích, informoval 
o vyjednáváních týkající se novely vysokoškolského zákona s předpokládanou platností
od 1. 1. 2024, která by se mimo jiné velmi dotkla doktorských studií a jedná se zejména o
zásadní navýšení doktorského stipendia. Rektor Bareš v této souvislosti apeloval, aby do
doktorského studia byli přijímáni pouze motivovaní studenti a otevřel otázku organizace
doktorského studia v délce tří let.

• Děkan Repko poděkoval za slova uznání, navázal komentářem k nadcházejícímu
mezinárodnímu panelu hodnocení doktorského studia, a dále vyslovil spokojenost s plněním
společenské role Lékařské fakulty i s jejím hospodařením. Podotkl, že hospodaření Lékařské
fakulty stojí na třech pevných pilířích, tzn. pilíř příspěvku na vzdělávání, pilíř, který směřuje do
vědy a výzkumu a pilíř samoplátců, který znamená, že fakulta je schopna si na sebe vydělat, a
vyjádřil naději, že se podaří i do budoucna tento stav udržet, aby nedošlo k omezování aktivit
fakulty.

• Rektor Bareš společně s prorektorkou Pospíšilovou důrazně upozornili na nutnost sledovat
kvalitu publikačních výstupů v souvislosti s predátorskými časopisy.
Mezi členy vědecké rady proběhla k tomuto tématu široká diskuze, vyjádřili se prof. Slabý, prof.
Svoboda, prof. Mayer.

• Proděkan Kašpárek reagoval na poznámku k nakladatelstvím v souvislosti s predátorskými
časopisy a zdůraznil, že je nutné vyzývat k publikování v zavedených časopisech, které jsou
navázány na odborné společnosti. Připomněl, že Lékařská fakulta má publikační fond, pomocí
kterého jsou pokrývány publikační náklady autorů Lékařské fakulty, které jsou nad mediánem
oboru a v rámci tohoto procesu Knihovna univerzitního kampusu MU standardně hodnotí, zda
je nebo není naplněná publikační zvyklost. Děkan Repko upozornil také na komercionalizaci
vydavatelství, prohlubující se ústup z linie podpory vědy, nepřehlednost o statutu predátorství
a na neustále se zvyšující mandatornost platby za přijetí publikací, která se již stává pravidlem
prakticky ve všech časopisech.

• Proděkan Kašpárek upozornil na chystané mezinárodní hodnocení vědy a doktorského
studia 11. -14. 10. 2022, kterému bude předcházet 4.10.2022 přípravné jednání s přednosty
hodnocených klinik a předsedů oborových rad. Připomněl kladné hodnocení mezinárodní
asociace doktorských škol v Biomedicíně Orfeus a v souvislosti s připravovanou novelou
vysokoškolského zákona a možnou změnou délky studia na tři roky dodal, že naše doktorské
studium je postaveno na kvalitní zahraniční publikaci a případné zkrácení doktorského studia
by mohlo znamenat přehodnocení kritérií doktorského studia pro přistoupení k obhajobě
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disertační práce. Téma vyvolalo širokou diskuzi mezi členy vědecké rady a důležité připomínky 

vyslovili prof. Slabý, prof. Svoboda. 

• Děkan Repko poděkoval všem za účast na dnešním jednání Vědecké rady Lékařské

fakulty, upozornil, že v měsíci říjnu 2022 se VR LF nekoná, ale požádal členy VR LF, aby

věnovali pozornost plánovanému jednání VR LF per rollam pro schválení podkladů procesní

povahy na přelomu září/říjen.

Dále připomněl nejbližší termín zasedání VR LF, a to 24. 11. 2022, které je plánováno opět jako

prezenční a na programu budou tři kvalifikačních řízení Uedno profesorské a dvě habilitační
řízení).

• Děkan Repko závěrem poděkoval proděkanu Kalovi za řízení dnešního zasedání, vyjádřil

poděkování za skvělou přípravu a organizaci prezenčního zasedání VR celému týmu Mgr.
v :;.---.. 

Navrátila a Ing. Sišmovi.

prof. MUDr. Martin Repko, Ph.O. 

děkan 

Zpracovali: Navrátil, Wolfová, Jobeková 

Schválili: Martin Repko, děkan, Zdeněk Kala, proděkan pro kvalifikační rozvoj a akademické 
záležitosti 

V Brně dne 22. září 2022 




